
Zápis č. 3/2022-2023 ze zasedání kolegia děkana dne 3. 10. 2022

Přítomni: děkan: doc. Škop, tajemnice: Ing. Přikrylová, proděkani: prof. Fryšták, doc. Sehnálek,
doc. Šilhán, doc. Radvan, dr. Jurníková, doc. Koukal, předseda AS PrF MU: dr. Vyhnánek

Host: doc. Mrkývka

3. 10. 2022
Program:

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)
2. Organizace průběhu jednání kolegia (všichni)
3. Předmětová anketa – vyhodnocení (studijní proděkani)
4. Seznam nakladatelství (prod. Fryšták)
5. Sexuální obtěžování – doporučující dopis
6. Změna studijního plánu (prod. Šilhán)
7. Externisté
8. Příprava PVK
9. Různé

Děkan přivítal přítomné na pravidelném zasedání a seznámil s body programu. Upozornil na
termíny nejbližších akcí v průběhu října.

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)

V diskusi k této problematice bude kolegium pokračovat na dalším říjnovém zasedání.

2. Organizace průběhu jednání kolegia

Děkan vyzval členky a členy kolegia k racionalizaci podkladových materiálů určených k
projednání na kolegiu. Zdůraznil, že každý bod programu by měl být opatřen vysvětlující nebo
doplňující zprávou a požádal přítomné, aby také body programu vždy vkládali do sdíleného
souboru. Poděkoval všem za dodržování zmíněných pravidel, která umožní zrychlení
projednávání agendy.

Závěr: Kolegium vzalo výzvu k racionalizaci na vědomí.

3. Předmětová anketa

Děkan se dotázal studijních proděkanů na problémová místa ankety, která by bylo vhodné
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projednat i na PVK dne 5. 10. 2022.

3.1. Proděkanka Jurníková za magisterské studium uvedla, že větší problémy zaznamenány
nebyly a na PVK k anketě pohovoří. Avizovala zmínit otázku organizace zkoušek nebo nutnost
dodržování termínů na posudky diplomové práce, především u prací předkládaných v cizím
jazyce s návazností na žádost o stipendium, kterou musí student podat obratem z důvodu
návaznosti na status studenta.

3.2. Proděkan Sehnálek uvedl, že výsledky ankety jsou v bakalářském studiu velmi pozitivní.
Proděkan dále konstatoval, že úroveň zpracování studijních materiálů se neustále zvyšuje, za
což garantům předmětů poděkoval. Pouze v případě 10 předmětů byly v anketě naznačeny
možné problémy, požádal proto garanty programů o prověření. Zpětnou vazbu poskytla
programová rada Obchodněprávních studií, která konstatovala nedostatečnost interaktivní
osnovy kurzu „BZ210Zk Základy správního práva“ (pozn. požadavek na studijní materiály v
předmětu správního práva posléze vznesla též programová rada Mezinárodněprávních
obchodních studií ve vazbě na zpětnou vazbu od studentů). Proděkan dále navrhl, aby se v
rámci přípravy studijních materiálů v kombinovaných studijních programech, za stavu, kdy
studijní podklady již byly v podstatě ve všech předmětech vytvořeny, garanti předmětů dále
zaměřili na to, aby interaktivní osnovy byly nejen zprostředkovatelem informací, ale též
průvodcem distanční částí kombinovaného studia (obdobně, jako to požaduje NAÚ pro
distanční studijní opory). Děkan ve vazbě na tento podnět otevřel diskusi týkající se možnosti
vytvoření šablony pro osnovy studijních materiálů. Proděkan Sehnálek zmínil 3 konkrétní již
vytvořené osnovy předmětů, které by mohly být vhodné jako vzor pro garanty předmětů. Uvedl,
že jmenované osnovy jsou zpracovány různě, všechny velmi příkladně provádí studenta
předmětem a mohou být cestou, kterou je možné se ubírat. Nabízí totiž prostor pro zpracování
dle individuálních preferencí učitele a toho, zda důraz klade na text, audio či videomateriály (či
jejich kombinaci). Kolegium se shodlo, že vzory by měly být dostupné na intranetu PrF. Ve
vazbě na výše zjištěné problémy kolegium diskutovalo procesní postup jejich řešení. Shodlo se,
že se jedná o otázku kvality studijního programu a odpovědnou osobou by proto měl být garant
programu. Děkan proto zařadil projednání tohoto bodu na nadcházející poradu vedoucích
kateder a garantů programů.

3.3. S příspěvkem k této problematice se připojil proděkan Šilhán a uvedl, že pravidelně
informuje garanty DSP a předává i vzory. Sdělil, že občasné stížnosti studentů řeší individuálně.

Závěr: Kolegium vzalo informace z předmětové ankety na vědomí. Studijní proděkani budou
komentovat výsledky předmětové ankety na říjnové PVK. V intranetu PrF budou umístěny
vzorové osnovy, vedoucí kateder a garanti budou informováni na PVK.

4. Seznam nakladatelství (prod. Fryšták)

Děkan komentoval stav a uvedl, že na kolegiu rektora ředitel odboru výzkumu RMU představil
materiál obsahující seznamy zahraničních nakladatelů A i B, podle kterých probíhá bonifikace
při rozdělování financování z DKRVO. Zmínil, že po proběhlé diskusi k této problematice a na
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základě výzvy pana rektora se seznam nakladatelství znovu pro fakulty otevře. Proděkan
Fryšták potvrdil, že z rektorátu obdržel požadavek na opětovné zdůvodnění požadovaných
nakladatelství za PrF – seznam B. Sdělil, že poskytnutý seznam obsahuje kategorie A a B,
kategorie A se k diskusi neotvírá. Děkan vznesl požadavek, aby byli osloveni i vedoucí
kateder/ústavů a měli možnost se k seznamu vyjádřit a případně provést aktualizaci. Proděkan
Fryšták byl pověřen poskytnutím výstupu kontroly využívaných zahraničních vydavatelství za
posledních 5 let. Kolegium dále diskutovalo další otázky k této problematice.

Závěr: Proděkan Fryšták zajistí aktualizaci a zdůvodnění seznamu nakladatelství kategorie B za
PrF.

5. Sexuální obtěžování – doporučující dopis

Děkan předložil k seznámení doporučující dopis s názvem „Právnická fakulta MU je bezpečným
prostředím pro všechny“. Sdělil, že text má záměrně doporučující charakter, nejedná se o
striktní pravidla a je připraven k poskytnutí akademické obci. V komentáři informoval, že dopis
připravil dr. Vomáčka, dr. Dobešová a děkan text odsouhlasili. Po následné diskusi kolegium
požádalo v závěrečné části textu o rozšíření kontaktních osob prevence sexuálního násilí na
PrF MU nebo vložení webového odkazu. Děkan přislíbil téma otevřít i na PVK.

Závěr: Kolegium vzalo dopis na vědomí, doporučilo v závěrečné části textu o rozšíření
kontaktních osob prevence sexuálního násilí na PrF MU nebo vložení webového odkazu.

6. Změna studijního plánu (prod. Šilhán)

Proděkan představil nepodstatnou změnu ve studijním plánu anglické verze doktorského
studijního programu Law of Information and Communication Technologies. Sdělil, že změna
navazuje na již schválenou změnu v české verzi programu, kde byly původní metodologické
předměty staré akreditace nahrazeny novými, aktuálnějšími předměty, které jsou nyní na fakultě
vyučovány ve všech programech. Vznesl dotaz, zda je nezbytné změny tohoto typu, po
schválení příslušnou oborovou radou předkládat také na KD a AS PrF MU. Kolegium se
usneslo, že ano.

Závěr: Kolegium odsouhlasilo předloženou změnu ve studijním plánu. Děkan požádal
proděkana Šilhána o přímé zaslání předsedovi AS PrF MU, který bude postoupen senátorům k
vyjádření na pravidelném zasedání 10/10 2022.

7. Externisté

Děkan předložil:

● žádost vedoucí Katedry správní vědy a správního práva doc. Skulové o mimořádné
schválení dr. Sochorové jako externí spolupracovnice katedry pro podzimní semestr AR
2022/2023,

● žádost vedoucího Katedry civilního práva procesního doc. Lavického o dodatečné
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schválení navýšení výuky dr. Dvořáka jako externího spolupracovníka katedry pro
podzimní semestr AR 2022/2023,

● žádost vedoucího Katedry finančního práva a národního hospodářství doc. Mrkývky o
dodatečné schválení navýšení výuky dr. Halíře jako externího spolupracovníka katedry
pro podzimní semestr AR 2022/2023,

● žádost vedoucího Katedry finančního práva a národního hospodářství doc. Mrkývky o
dodatečné schválení dr. Stránského jako externího spolupracovníka katedry pro
podzimní semestr AR 2022/2023,

● žádost vedoucí Katedry občanského práva prof. Ronovské o dodatečné schválení Mgr.
Šimka jako externího spolupracovníka katedry pro podzimní semestr AR 2022/2023,

● žádost vedoucího Katedry mezinárodního a evropského práva doc. Křepelky o
dodatečné schválení Mgr. Boháčka jako externího spolupracovníka katedry pro
podzimní semestr AR 2022/2023.

Závěr: Kolegium předložené žádosti projednalo a odsouhlasilo.

8. PVK

Přítomní shrnuli body na PVK 5/10: předmětová anketa, aktualizace seznamu nakladatelství,
sexuální obtěžování - doporučující dopis, propagace kateder, vytváření kooperačních sítí,
informace o mimořádných odměnách, nové akreditace DSP a bod různé.

Závěr: Prostřednictvím sekretariátu bude zaslána pozvánka včetně programu a podkladů.

9. Různé

9.1. Děkan

9.1.1. Předložil k vyplnění rozvrh promocí, které proběhnou v pondělí 24. 10. 2022 v aule
fakulty.

9.1.2. Podal zprávu o pokračování soudního jednání s dr. Brzobohatou.

9.1.3. Informoval o účasti na oslavách 155. výročí založení Gymnázia Brno, třída Kapitána
Jaroše dne 1. října 2022, kterého se zúčastnil společně s proděkanem Koukalem.

9.2. Proděkan Fryšták

9.2.1. Předložil nominace do modulu 1 hodnocení podle Metodiky 17+ 2022 a okomentoval.
Sdělil, že výběr provedla rada pro RIV včetně nezávislého hosta doc. Zbírala.

9.2.2. Informoval o bezproblémovém průběhu a organizaci vnitřního hodnocení vědy a
výzkumu, které proběhlo 19-21/9 na fakultě za účasti zahraniční komise. S výsledky bude
fakulta seznámena dle stanoveného harmonogramu.
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Závěr: Kolegium vyjádřilo poděkování jmenovitě Ing. Jarošovi, Mgr. Grulichovi a Mgr.
Hudečkovi.

9.2.3. Proděkan seznámil s osobní účastí na moot courtu v Norimberku, kde si zástupci fakulty
vedli na simulovaném trestním procesu velmi úspěšně.

9.2.4. Informoval o návrhu na vytvoření zkrácené mutace knihy „Historie budovy PrF“ v
anglickém jazyce. Děkan požádal proděkana Radvana o zjištění možností sponzorství pro tento
záměr. Po zajištění finanční stránky návrhu budou jednání pokračovat.

9.3. Proděkan Radvan

Informoval o proběhlé celonárodní akci „Noc vědců“, které se účastnila i naše fakulta dne 30. 9.
2022. Vyjádřil poděkování za organizaci a průběh, na který dostává velmi příznivé ohlasy.
Jmenovitě poděkování zaslouží dr. Štěpáníková, dr. Stupka, dr. Švec, doc. Sobek, Mgr. Blažek,
dr. Vodička a členové týmu OVVaM Mgr. Kledusová, p. Jašková, Mgr. Havlík, p. Kolenská.

9.4. Proděkanka Jurníková

Předložila návrh na schválení doplnění podmínek pro přijetí ke studiu pro AR 2023/24. Uvedla,
že AS PrF MU podmínky pro přijetí na svém zasedání dne 13. 6. 2022 schválil, doplnění se týká
tzv. nepřekročitelného minima v přijímacím řízení, tedy nejnižšího percentilu dosaženého v TSP
či výsledku dosaženého v TOZ jako základní podmínky pro přijetí ke studiu v daném studijním
programu. Vzhledem ke změně koncepce TSP nebylo zřejmé, zda toto univerzitní pravidlo bude
aplikováno i v přijímacím řízení pro následující akademický rok, proto je návrh předkládán až
nyní. Materiál pro kolegium obsahoval také 3 samostatné subtesty nových TSP s komentářem a
předpokládanou časovou dotací - numerické-analytické myšlení, verbálně-kritické myšlení a
uvažování v anglickém jazyce.

Závěr: Kolegium návrh odsouhlasilo. Děkan požádal proděkanku o přímé zaslání předsedovi
AS PrF MU. Proděkanka Jurníková přislíbila připravit po schválení finální verzi k podpisu, a to
termínově do 30/10 2022.

9.5. Proděkan Sehnálek

9.5.1. Připomněl prosbu z porady studijních proděkanů MU na vyhrazení místností a tabletů pro
přijímací řízení. Tajemnice sdělila, že bude potřebovat znát termíny hodně dopředu vzhledem ke
kolizi s výukou. Tablety fakulty k dispozici nemá.

9.5.2. Informoval o přípravách na novém programu LLM. Sdělil, že studijní materiály pro první 2
kurzy jsou nachystány ve vysoké kvalitě. Vyjádřil poděkování prof. Polčákovi, doc. Myškovi, dr.
Kyselovské a týmu CDV p. Buchalová a Bc. Šlesová. Informoval o jednáních s doc. Jančářovou
a přípravě zcela nového LLM programu Stavební činnosti v právních a ekonomických
souvislostech. Dále sdělil, že se setkal s prorektorem Kvizdou ve věci postupu schvalování
nových LLM programů. Na schůzi proděkanů pro CŽV bylo ve vazbě na to konstatováno, že
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„je-li na fakultě zaveden mechanismus schvalování těchto programů, lze v něm pokračovat i
nadále. Žádoucí je projednání a schválení programu ve vědecké radě fakulty.“ Validace nově
chystaného programu proto bude moci být provedena standardním a dosud uplatňovaným
způsobem.

9.6. Tajemnice

Avizovala navýšení poplatku za promoce. Bude dořešeno.

Děkan poděkoval za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 3. 10. 2022
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